
 

 

Hälso- och sjukvårdsnämnden 

PROTOKOLL §§ 120-148 

Datum  
 

1 (27) 

Besöksadress: Rådhus Skåne, Västra Storgatan 12 
Postadress: Region Skåne 291 89 Kristianstad 
Telefon (växel): 044-309 30 00 
E-post: region@skane.se 
Internet: www.skane.se 

Organisationsnummer: 23 21 00-0255 

2021-11-19 

Protokoll från hälso- och sjukvårdsnämndens 
sammanträde 

 

 

Beslutande 
Gilbert Tribo (L), ordförande kl. 09:30-12:00 § 121 
Åsa Ekblad (M) tjänstgörande ersättare för Gilbert Tribo (L) kl. 12:50-15:30 §§ 
120, 122-148 
Anna Mannfalk (M), 1:e vice ordförande kl. 09:30-12:00 § 121, tjänstgörande 
ordförande kl. 12:50-15:30 §§ 120, 122-148 
Anna-Lena Hogerud (S), 2:e vice ordförande 
Gunilla Andersson (M) 
Urban Widmark (M) kl. 09:30-12:00 § 121 
Farishta Sulaiman (M) tjänstgörande ersättare för Urban Widmark (M) kl. 
12:50-15:30 §§ 120, 122-148 
Birte Sandberg (C) 
Per Einarsson (KD) 
Cecilia Magnusson-Svärd (S) tjänstgörande ersättare för Mikael Skoog (S) 
Carina Svensson (S)  
Marianne Eriksson (S) 
Agneta Lenander (V) 
Mätta Ivarsson (MP) 
Marlen Ottesen (SD) 
Jacqueline Maly (SD) 
Mattias Kristiansson (SD) 

Ersättare 
Åsa Ekblad (M) kl. 09:30-12:00 § 121 

Tid: 
Plats: 

2021-11-19 kl. 09:30-15:30 
Rum 114, Rådhus Skåne, Västra storgatan 12, Kristianstad 
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Farishta Sulaiman (M) kl. 09:30-12:00 § 121 
Patrik Holmberg (C) 
Susanne Jönsson (S) 
Mecide Özer (S) 
Camilla Wifralius (SD) 
Patrik Ohlsson (SD) 

Övriga 
Katarina Jonasson, stabschef 
Per Hagstam, biträdande smittskyddsläkare 
Åsa Berling, hälso- och sjukvårdsstrateg 
Joanna Linde, hälso- och sjukvårdsstrateg 
Maria Antonsson-Anderberg, enhetschef 
Pia Bagewitz, enhetschef 
Marita Alm, verksamhetscontroller 
Amir Jawad, politisk sekreterare (L) 
Lynn Thulin, politisk sekreterare (M) 
Jonas Nilsson, politisk sekreterare (S) 
Shiva Lindahl, personalföreträdare (SACO) 
Fredrik Johansson, sekreterare 

 

§ 120 Val av justeringsperson 

Anna-Lena Hogerud (S) utses att jämte ordföranden justera protokollet. 

 

§ 121 Verksamhetsinformation 

1. Hälso- och sjukvårdsdirektören informerar. Stabschef Katarina Jonasson. 
− Covid-19-läget 
− Utredning om nivåstrukturering inom logopedi 
− Brev angående behandlingsbegräsningar 

2. Uppföljning vaccinationer. Biträdande smittskyddsläkare Per Hagstam. 
3. Ekonomisk månadsuppföljning med prognos. Verksamhetscontroller 

Marita Alm. 
4. Verksamhetsplan, internbudget och intern kontroll. Stabschef Katarina 

Jonasson och verksamhetscontroller Marita Alm  
5. Statlig överenskommelse om tillgänglighet, automatiserad överföring av 

data. Hälso- och sjukvårdsstrateg Åsa Berling 
6. Konflikt och personalbrist i ambulansdistrikt 2 – vidtagna åtgärder, nulä-

get. Hälso- och sjukvårdsstrateg Joanna Linde. 
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§ 122 Anmälan av delegationsbeslut HSN november 
Ärendenummer: 2021-POL000003 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden lägger rapporten till handlingarna. 

Sammanfattning 
Sammanställning av beslut fattade enligt hälso- och sjukvårdsnämndens 
delegation sedan föregående nämndsmöte. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Rapport 2021-11-12 

 

§ 123 Anmälan av informationshandlingar HSN november 
Ärendenummer: 2021-POL000004 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden lägger sammanställningen till 
handlingarna. 

Sammanfattning 
Informationshandlingar till hälso- och sjukvårdsnämnden sedan föregående 
nämndsmöte. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Sammanställning 2021-11-12 

 

§ 124 Månadsuppföljning oktober med analys och prognos HSN 
Ärendenummer: 2021-POL000106 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer uppföljning och prognos per 
oktober 2021 för hälso- och sjukvårdsnämnden och lägger informationen 
till handlingarna. 

Protokollsanteckning 
Agneta Lenander (V) gör bifogad anteckning till protokollet. 

Sammanfattning 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har att fastställa månadsuppföljning med analys 
för oktober månad. 
I ärendet finns följande dokument 
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1. Beslutsförslag 2021-11-11 
2. Månadssammandrag HSN oktober 2021 

 

§ 125 Verksamhetsplan och internbudget 2022 HSN 
Ärendenummer: 2020-POL000532 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer verksamhetsplan med 
internbudget samt intern kontrollplan 2022. 

Protokollsanteckning 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna deltar inte i beslutet och 
gör bifogad anteckning till protokollet. 

Mätta Ivarsson (MP) deltar inte i beslutet och gör bifogad anteckning till 
protokollet. 

Agneta Lenander (V) deltar inte i beslutet och gör bifogad anteckning till 
protokollet. 

Samtliga närvarande ledamöter för Sverigedemokraterna deltar inte i beslutet 
och gör bifogad anteckning till protokollet. 

Sammanfattning 
Nämnden ska, utifrån regionfullmäktiges beslut om Region Skånes 
Verksamhetsplan med budget 2022, fastställa en verksamhetsplan och 
internbudget samt internkontrollplan. Ärendet innehåller hälso- och 
sjukvårdsnämndens verksamhetsplan, internbudget, uppföljnings-
plan samt intern kontrollplan för 2022. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Beslutsförslag 2021-10-13 
2. HSN Verksamhetsplan med uppföljningsplan 2022 
3. Internbudget 
4. Intern kontrollplan 

 

 
 
 
 
 
§ 126 Region Skånes strategi för forskning och innovation inom hälso- och 
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sjukvården 
Ärendenummer: 2021-POL000442 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 
Hälso- och sjukvårdsnämnden föreslår regionstyrelsen följande 

1. Regionstyrelsen fastställer Region Skånes strategi för forskning och 
innovation inom hälso- och sjukvården. 

2. Regiondirektören får i uppdrag att upprätta en handlingsplan för 
implementering av strategin. 

Reservation 
Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Sammanfattning 
Region Skånes strategi för forskning och innovation inom hälso- och sjukvården 
beskriver regionens viljeriktningar för en fortsatt stark utveckling av forskning 
och innovation inom regionens hälso- och sjukvård. Den nya strategin ersätter 
Region Skånes strategiska handlingsplan för forskning inom hälso- och 
sjukvården (Regionstyrelsen 2015-12-10 § 205). 

Yrkanden 
Mätta Ivarsson (MP) yrkar, med instämmande av Anna-Lena Hogerud (S) och 
Agneta Lenander (V), följande: 

1. att följande punkt läggs till på sidan 5 mellan nuvarande punkt 3 och 4: 
”Säkra att forskningen bidrar till en mer jämställd och jämlik hälso- och 
sjukvård, där den kvinnliga och manliga kroppen får samma prioritet i 
hälso- och sjukvårdsforskningen.” 

2. att följande meningar läggs till på sidan 7, sist i första stycket under 
rubriken Utmaningar: ”En annan synnerligen viktig utmaning att hantera 
är den låga prioritet som forskning på kvinnosjukdomar historiskt haft 
och avsaknaden av kvinnor i många kliniska forskningsstudier.” 

3. att följande punkt läggs till under rubriken Viljeriktningar på sidan 7: 
”Region Skåne ska kontinuerligt stödja forskning som är inriktad på att 
bidra till en mer jämställd och jämlik hälso- och sjukvård.” 

4. att meningen “Forskningsbaserad kunskap ska bidra till att säkra att 
hälso-och sjukvården i Skåne erbjuder invånarna en jämlik vård som 
omfattar förebyggande åtgärder, behandling och uppföljning” på sidan 
12 ändras till “Forskningsbaserad kunskap ska bidra till att säkra att 
hälso-och sjukvården i Skåne erbjuder invånarna en jämlik och jämställd 
vård som omfattar förebyggande åtgärder, behandling och uppföljning” 



 

Datum  
  
 

6 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

samt att ordet jämställd även läggs till i första punkten under 
Viljeriktningar på samma sida. 

 
Ordförande Anna Mannfalk yrkar bifall till Mätta Ivarsson (S) yrkande i tredje 
punkten och yrkar bifall till ordförandens reviderade förslag. 
 
Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

Omröstning begärs och hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer följande 
voteringsproposition: 

Den som vill bifalla ordförandens yrkande röstar ja. 
Den som vill bifalla Mätta Ivarssons (MP) yrkande röstar nej. 

Omröstningen utfaller med 9 ja-röster och 6 nej-röster.  

Ja-röster ges av:  
Gunilla Andersson (M), Farishta Sulaiman (M), Birte Sandberg (C), Per 
Einarsson (KD), Åsa Ekblad (M), Marlen Ottesen (SD), Jacqueline Maly (SD), 
Mattias Kristiansson (SD) och ordförande Anna Mannfalk (M) 

Nej-röster ges av:  
Cecilia Magnusson-Svärd (S), Carina Svensson (S), Marianne Eriksson (S), 
Agneta Lenander (V), Mätta Ivarsson (MP) och Anna-Lena Hogerud (S) 

Hälso- och sjukvårdsnämnden har därmed bifallit ordförandens yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-11-19 
2. Region Skånes strategi för forskning och innovation inom hälso- och 

sjukvården 

 

§ 127 Återrapportering om högspecialiserad vård för behandling av 
självskadebeteende 
Ärendenummer: 2020-POL000382 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden lägger återrapportering av aktuellt läge 
gällande högspecialiserad vård för behandling av självskadebeteende till 
handlingarna. 

Sammanfattning 
Hälso- och sjukvårdsnämnden gav 2018-09-27 § 162 hälso- och 
sjukvårdsdirektören i uppdrag att utreda möjligheterna att inrätta 
högspecialiserad vård för personer med allvarligt självskadande beteende i 
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Region Skåne. Utredningen med slutsatser presenterades 2019-06-27 § 75 och 
lades till handlingarna. I detta ärende återkommer hälso- och sjukvårds-
direktören med en andra återkoppling av aktuellt läge. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Beslutsförslag 2021-10-04 
2. Ställningstagande till ansökan om utlyst nationell högspecialiserad vård 

 

§ 128 Barnskyddsteam 
Ärendenummer: 2021-POL000463 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden avslutar prövotiden för Barnskyddsteamen 
och de övergår till ordinarie verksamhet vid akutsjukhusen i Helsingborg, 
Kristianstad, Lund och Malmö från 2022-01-01 med den finansiering som 
redan ingår i sjukhusstyrelsernas regionbidrag. 

2. Sjukhusstyrelse Kristianstad får från 2022-01-01 ett regionövergripande 
samordnande uppdrag för barnskyddsteamen i Skåne som hälso- och 
sjukvårdsnämnden finansierar med 500 000 kronor årligen. 

3. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att följa upp verksamheten 
och återrapportera i september 2022. 

Reservation 
Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
I detta ärende avslutar hälso- och sjukvårdsnämnden prövotiden för Barn-
skyddsteamen och beslutar om att Barnskyddsteamen istället ska bedrivas som 
ordinarie verksamhet på akutsjukhusen i Helsingborg, Kristianstad, Lund och 
Malmö från 2022-01-01, samt att sjukhusstyrelse Kristianstad samtidigt får ett 
regionövergripande samordningsansvar av barnskyddsteamen i Skåne. 
 
Yrkanden 
Mätta Ivarsson (MP) yrkar, med instämmande av Anna-Lena Hogerud (S) och 
Agneta Lenander (V), följande: 

− att hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utreda vad som krävs 
för att barnskyddsteamen bättre ska kunna klara sitt regionala uppdrag 
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och stärka närvaron på de sjukhus och i de delar av Skåne som saknar 
egna barnskyddsteam, inklusive en kostnadsanalys. 

− att utredningen tar avstamp i det som står i Region Skånes utvärdering 
av barnskyddsteamen, där det framkommer att samtliga barnskyddsteam 
anser att det är svårt att få de tilldelade medlen för det regionala 
uppdraget att räcka till och att ekonomiska medel inte står i relation till 
befolkningsunderlag och geografiskt upptagningområde. 

 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar, med instämmande av Agneta Lenander 
(V), Mätta Ivarsson (MP) och Anna-Lena Hogerud (S), att hälso- och 
sjukvårdsdirektören får i uppdrag att följa upp verksamheten och återrapportera 
i september 2022. 

Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens reviderade 
förslag. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

Omröstning begärs och hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer följande 
voteringsproposition: 

Den som vill bifalla ordförandens yrkande röstar ja. 
Den som vill bifalla Mätta Ivarssons (MP) yrkande röstar nej. 

Omröstningen utfaller med 9 ja-röster och 6 nej-röster.  

Ja-röster ges av:  
Gunilla Andersson (M), Farishta Sulaiman (M), Birte Sandberg (C), Per 
Einarsson (KD), Åsa Ekblad (M), Marlen Ottesen (SD), Jacqueline Maly (SD), 
Mattias Kristiansson (SD) och ordförande Anna Mannfalk (M) 

Nej-röster ges av:  
Cecilia Magnusson-Svärd (S), Carina Svensson (S), Marianne Eriksson (S), 
Agneta Lenander (V), Mätta Ivarsson (MP) och Anna-Lena Hogerud (S) 

Hälso- och sjukvårdsnämnden har därmed bifallit ordförandens yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-11-19 
2. Utvärdering av barnskyddsteam 
3. BIUL 

 

 

§ 129 Upphandling av sjukvårdstjänst vaccinering mot covid-19 
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Ärendenummer: 2021-POL000497 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Region Skåne upphandlar sjukvårdstjänst vaccinationer mot covid 19 för 
vaccinering med påfyllnadsdos i åldern 16-64 år samt som komplement 
för första, andra eller tredje dosen i andra grupper som ännu inte på annat 
sätt fått vaccin enligt Folkhälsomyndighetens rekommendation. 

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till bifogad reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Alla som är 16 år eller äldre som grundvaccinerats mot Covid-19 kommer att 
rekommenderas en tredje dos. Region Skånes verksamheter har påbörjat dessa 
vaccinationer i prioriterade grupper, men upphandlad kapacitet kommer att 
behövas som komplement för att på ett snabbt och effektivt sätt vaccinera alla 
som berörs av rekommendationen. Den upphandlade kapaciteten kan också 
användas som komplement till andra grupper som ännu inte fått första, andra 
eller tredje dosen. Vaccineringen ska utgå från Folkhälsomyndighetens 
rekommendationer. 
 
Yrkanden 
Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Agneta Lenander (V) föl-
jande: 

att ärendets första beslutssats justeras enligt följande (tillägg kursiverat): 
 

Region Skåne upphandlar sjukvårdstjänst vaccinationer mot covid-19 för 
vaccinering med påfyllnadsdos i åldern 16-64 år som komplement till vård-
centralernas vaccinationsarbete i denna åldersgrupp, samt som komple-
ment för första, andra eller tredje dosen i andra grupper som ännu inte på 
annat sätt fått vaccin enligt Folkhälsomyndighetens rekommendation.  

 
att ärendets andra beslutssats avslås, med konsekvens att hälso- och sjukvårds-
nämndens beredningsutskott i enlighet med delegationsordningen får i uppdrag 
att fastställa upphandlingsdokumentation. 
 
Tjänstgörande ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar avslag på Anna-Lena 
Hogeruds (S) första att-sats och bifall till Anna-Lena Hogeruds (S) andra att-
sats. Ordföranden yrkar bifall till ordförandens reviderade förslag. 
 
Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 
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Omröstning begärs och hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer följande 
voteringsproposition: 

Den som vill bifalla ordförandens yrkande röstar ja. 
Den som vill bifalla Anna-Lena Hogeruds (S) yrkande röstar nej. 

Omröstningen utfaller med 10 ja-röster och 5 nej-röster.  

Ja-röster ges av:  
Gunilla Andersson (M), Farishta Sulaiman (M), Birte Sandberg (C), Per 
Einarsson (KD), Mätta Ivarsson (MP), Åsa Ekblad (M), Marlen Ottesen (SD), 
Jacqueline Maly (SD), Mattias Kristiansson (SD) och tjänstgörande ordförande 
Anna Mannfalk (M)  
 
Nej-röster ges av:  
Cecilia Magnusson-Svärd (S), Carina Svensson (S), Marianne Eriksson (S), 
Agneta Lenander (V) och Anna-Lena Hogerud (S) 
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har därmed beslutat i enlighet med ordförandens 
yrkande. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Beslutsförslag 2021-11-19 
 

 
Protokollet förklaras i denna del omedelbart justerat. 

 

§ 130 Upphandling av käkkirurgi 
Ärendenummer: 2021-POL000487 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Årendet återremitteras för att kompletteras med ett fullödigt 
beslutsunderlag, inklusive en analys av förutsättningarna att bedriva 
verksamheten i egen regi, samt för att inhämta synpunkter från 
Sjukhusstyrelse SUS. 

2. Hälso- och sjukvårdsnämndens beredningsutskott får i uppdrag att fatta 
beslut om upphandling av käkkirurgi om tidplanen så kräver. 

Sammanfattning 
Sjukhusstyrelse SUS har ett upphandlat avtal rörande käkkirurgi som inte kan 
förlängas. Det föreligger behov av fortsatt upphandling. Enligt reglementet för 
styrelse och nämnder är det hälso- och sjukvårdsnämnden som beslutar om 
vilken vård som ska handlas upp enligt lagen om offentlig upphandling (LOU) 
samt finansierar densamma. 
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Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens förslag.  

Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Mätta Ivarsson (MP), 
Agneta Lenander (V) och Marlen Ottesen (SD), att ärendet återremitteras för att 
kompletteras med ett fullödigt beslutsunderlag, inklusive en analys av 
förutsättningarna att bedriva verksamheten i egen regi, samt för att inhämta 
synpunkter från Sjukhusstyrelse SUS. 

Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar att ärendet ska avgöras idag. 

Ordföranden ställer proposition på om ärendet ska återremitteras eller avgöras 
idag och finner att hälso- och sjukvårdsnämnden har beslutat att återremittera 
ärendet. 

Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar att hälso- och sjukvårdsnämndens 
beredningsutskott får i uppdrag att fatta beslut om upphandling av käkkirurgi 
om tidplanen så kräver. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandet och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit detsamma. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-10-27 

§ 131 Förfrågningsunderlag vårdcentral 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000399 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystem vårdcentral gällande år 2022, att gälla från och med 
2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att inför 
förfrågningsunderlag 2023 i dialog med brukarföreningarnas utreda fler 
kontaktvägar för att tillgodose likvärdig tillgänglighet för alla i Region 
Skåne. 

3. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utreda att ersätta 
"Ersättning efter listade individers akutbesök inom specialiserad vård" 
med annan incitamentsmodell inför förfrågningsunderlag 2023. 

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till bifogad reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 



 

Datum  
  
 

12 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom vårdcentral. Hälso- och 
sjukvårdsnämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystemet. 

Yrkanden 
Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Agneta Lenander (V) och 
Mätta Ivarsson (MP), följande: 

− att viktningen av kapiteringsersättningen för CNI höjs från 15 till 20 pro-
cent, att viktningen av kapiteringsersättningen för ålder och kön sänks 
från 20 till 15 procent och att ersättningsnivåerna justeras i enlighet med 
detta. 

− att underkapitlet 8.2.8 Ersättning efter listade individers akutbesök inom 
specialiserad vård stryks i sin helhet och att de medel som finns avsatta 
för detta ändamål istället fördelas som kapiteringsersättning. 

− att första stycket under 8.1.8 Ersättning för icke listade individers vård-
kontakter justeras enligt följande: 

Om Leverantören genomför en kvalificerad vårdkontakt med en individ 
som inte är listad hos Leverantören men är folkbokförd inom eller utanför 
Skåne erhålls en ersättning från Uppdragsgivaren. Fysiskt besök hos läkare 
ersätts med 500 kronor. Digitala besök hos läkare, samt fysiska eller digi-
tala besök hos övriga vårdgivarkategorier ersätts med 350 kronor. Ersätt-
ning förutsätter korrekt registrering i PASiS enligt gällande anvisningar, 
inklusive vårdgivarkategori. 

− att 8.8.1 Kostnadsansvar för listade individers vårdkontakter vid annan en-
het justeras enligt följande: 

Leverantören har kostnadsansvar för listade individers vårdkonsumtion på 
andra Enheter inom primärvårdsnivån i Skåne. Kostnadsansvaret begränsas 
till kvalificerad vårdkontakt genom ett avdrag i två nivåer, för fysiskt besök 
hos läkare 500 kronor och för digitalt besök hos läkare samt fysiska eller 
digitala besök hos övriga vårdgivarkategorier 350 kronor. 

− att konsekvenserna av ersättning samt kostnadsansvar för icke-listade in-
dividers besök (8.1.8 samt 8.8.1) följs upp löpande och rapporteras till 
nämnden. 

Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar avslag på Anna-Lena Hogeruds (S) 
yrkande. 
Marlen Ottesen (SD) yrkar  

− att det inför FFU 2023 i dialog med brukarföreningarnas tas fram en 
skrift om krav på fler kontaktvägar för att tillgodose likvärdig 
tillgänglighet för alla i Region Skåne. 

− att "Ersättning efter listade individers akutbesök inom specialiserad 
vård" tas bort inför FFU 2023. 



 

Datum  
  
 

13 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

Anna-Mannfalk yrkar, med instämmande av Marlen Ottesen (SD), följande 
− Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att inför 

förfrågningsunderlag 2023 i dialog med brukarföreningarnas utreda fler 
kontaktvägar för att tillgodose likvärdig tillgänglighet för alla i Region 
Skåne. 

− Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utreda att ersätta 
"Ersättning efter listade individers akutbesök inom specialiserad vård" 
med annan incitamentsmodell inför förfrågningsunderlag 2023. 
 

Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens reviderade 
förslag. 

Marlen Ottesen (SD) jämkar sitt yrkande med ordförandens yrkande. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

Omröstning begärs och hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer följande 
voteringsproposition: 

Den som vill bifalla ordförandens yrkande röstar ja. 
Den som vill bifalla Anna-Lena Hogeruds (S) yrkande röstar nej. 

Omröstningen utfaller med 9 ja-röster och 6 nej-röster.  

Ja-röster ges av:  
Gunilla Andersson (M), Farishta Sulaiman (M), Birte Sandberg (C), Per 
Einarsson (KD), Åsa Ekblad (M), Marlen Ottesen (SD), Jacqueline Maly (SD), 
Mattias Kristiansson (SD) och ordförande Anna Mannfalk (M) 

Nej-röster ges av:  
Cecilia Magnusson-Svärd (S), Carina Svensson (S), Marianne Eriksson (S), 
Agneta Lenander (V), Mätta Ivarsson (MP) och Anna-Lena Hogerud (S) 

Hälso- och sjukvårdsnämnden har därmed bifallit ordförandens yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-11-19 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem vårdcentral gällande år 2022 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystem vårdcentral 

gällande år 2022 
4. Bilaga 1 Ersättning efter ålder och kön 2022. 

 

 
 
 



 

Datum  
  
 

14 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

§ 132 Förfrågningsunderlag psykoterapi 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000402 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystem psykoterapi gällande år 2022, att gälla från och med 
2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla 
förfrågningsunderlag för valfrihetssystem psykoterapi beträffande 
avvikelser och avtalsbrott och återkomma till nämndens sammanträde i 
februari 2022. 

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till bifogad reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom psykoterapi. Hälso- och sjukvårds-
nämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag för valfrihetssystemet. 
 
Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Agneta Lenander (V) och 
Mätta Ivarsson (MP), att meningen ”För legitimerad psykoterapeut ska det 
tydligt framgå av examensbevis att utbildningen riktar sig till vuxna.” stryks i 
båda fall där den förekommer i kapitlet 5.4.2.2. (s. 22-23). 

Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar avslag på Anna-Lena Hogeruds (S) 
yrkande. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem psykoterapi gällande år 2022 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystem psykoterapi 

gällande år 2022 
 

 
 



 

Datum  
  
 

15 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

§ 133 Förfrågningsunderlag barnmorskemottagning 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000401 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag 
för valfrihetssystem barnmorskemottagning gällande år 2022, att gälla 
från och med 2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla 
förfrågningsunderlag för barnmorskemottagning beträffande avvikelser 
och avtalsbrott och återkomma till nämndens sammanträde i februari 
2022. 

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till bifogad reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom barnmorskemottagning. Hälso- och 
sjukvårdsnämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag för valfrihets-
systemet. 

Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Agneta Lenander (V) och 
Mätta Ivarsson (MP), att viktningen av graviditetsövervakningsersättningen för 
CNI höjs från 17,5 till 20 procent, att viktningen av graviditetsövervaknings-
ersättningen för graviditetsperiod sänks från 82,5 till 80 procent och att 
ersättningsnivåerna justeras i enlighet med detta. 

Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar avslag på Anna-Lena Hogeruds (S) 
yrkande. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-11-02 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem barnmorskemottagning 

gällande år 2022 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystem 

barnmorskemottagning gällande år 2022 
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§ 134 Förfrågningsunderlag barnavårdscentral 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000400 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystem barnavårdscentral gällande år 2022, att gälla från och 
med 2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla 
förfrågningsunderlag för BVC beträffande avvikelser och avtalsbrott och 
återkomma till nämndens sammanträde i februari 2022. 

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till bifogad reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom barnavårdscentral. Hälso- och 
sjukvårdsnämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag för valfrihets-
systemet. 
 
Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Agneta Lenander (V) och 
Mätta Ivarsson (MP), att viktningen av barnahälsovårdsersättningen för CNI 
höjs från 17,5 till 20 procent, att viktningen av barnahälsovårdsersättningen för 
ålder sänks från 82,5 till 80 procent och att ersättningsnivåerna justeras i 
enlighet med detta. 

Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar avslag på Anna-Lena Hogeruds (S) 
yrkande. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem barnavårdsvårdcentral gällande 

år 2022 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystem 

barnavårdsvårdcentral gällande år 2022 
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17 (27) 
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 2021-11-19 

§ 135 Förfrågningsunderlag LARO 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000404 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso-och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystem LARO gällande år 2022, att gälla från och med 2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla 
förfrågningsunderlag för valfrihetssystem LARO beträffande avvikelser och 
avtalsbrott och återkomma till nämndens sammanträde i februari 2022. 

Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom LARO. Hälso- och sjukvårds-
nämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag för valfrihetssystemet. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem LARO gällande år 2022 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystem LARO 

gällande år 2022 

 

§ 136 Förfrågningsunderlag öppen hudsjukvård 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000403 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystemet öppen hudsjukvård gällande år 2022,  
att gälla från 2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla förfrågnings-
underlag för öppen hudsjukvård beträffande avvikelser och avtalsbrott 
och återkomma till nämndens sammanträde i februari 2022. 

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Protokollsanteckning 
Mätta Ivarsson (MP) gör bifogad anteckning till protokollet. 

Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom öppen hudsjukvård. Hälso- och 
sjukvårdsnämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag för valfrihets-
systemet. 



 

Datum  
  
 

18 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

 
Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Agneta Lenander (V) yrkar, med instämmande av Anna-Lena Hogerud (S), att 
hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att ta fram ett konkret förslag på 
kostnadstak inom valfrihetssystem för öppen hudsjukvård, med utgångspunkt i 
erfarenheterna från andra regioner som infört sådana kostnadstak. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystemet öppen hudsjukvård gällande 

år 2022 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystemet öppen 

hudsjukvård gällande år 2022 

 

§ 137 Förfrågningsunderlag öppen ögonsjukvård 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000405 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystem öppen ögonsjukvård gällande år 2022, att gälla från och 
med 2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla 
förfrågningsunderlag för valfrihetssystem öppen ögonsjukvård 
beträffande avvikelser och avtalsbrott och återkomma till nämndens 
sammanträde i februari 2022. 

Reservation 
Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Protokollsanteckning 
Mätta Ivarsson (MP) gör bifogad anteckning till protokollet. 
 
Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom öppen ögonsjukvård. Hälso- och 
sjukvårdsnämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag för valfrihets-
systemet. 



 

Datum  
  
 

19 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

 
Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Agneta Lenander (V) yrkar, med instämmande av Anna-Lena Hogerud (S), att 
hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att ta fram ett konkret förslag på 
kostnadstak inom valfrihetssystem för öppen ögonsjukvård, med utgångspunkt i 
erfarenheterna från andra regioner som infört sådana kostnadstak. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-11-01 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem öppen ögonsjukvård gällande 

år 2022 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystem öppen 

ögonsjukvård gällande år 2022 

 

§ 138 Förfrågningsunderlag grå starr 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000406 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för valfrihets-
system grå starr gällande år 2022, att gälla från och med 2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla 
förfrågningsunderlag för valfrihetssystem grå starr beträffande avvikelser 
och avtalsbrott och återkomma till nämndens sammanträde i februari 2022. 

Reservation 
Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 

Protokollsanteckning 
Mätta Ivarsson (MP) gör bifogad anteckning till protokollet. 
 
Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom grå starr. Hälso- och sjukvårds-
nämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag för valfrihetssystemet. 
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Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Agneta Lenander (V) yrkar, med instämmande av Anna-Lena Hogerud (S), att 
hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att ta fram ett konkret förslag på 
kostnadstak inom valfrihetssystem för grå starr, med utgångspunkt i 
erfarenheterna från andra regioner som infört sådana kostnadstak. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-11-01 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem grå starr gällande år 2022 
3. Förtydligande till valfrihetssystem grå starr gällande år 2022 

 

§ 139 Förfrågningsunderlag specialiserad tandvård för barn och unga 
vuxna 2022 
Ärendenummer: 2021-POL000407 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystem specialiserad tandvård för barn och unga vuxna gällande 
år 2022, att gälla från och med 2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla 
förfrågningsunderlag för Specialiserad tandvård för barn och unga vuxna 
beträffande avvikelser och avtalsbrott och återkomma till nämndens 
sammanträde i februari 2022. 

Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom specialiserad tandvård för barn och 
unga vuxna. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer årligen 
förfrågningsunderlag för valfrihetssystemet. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem för specialiserad tandvård för 

barn och unga vuxna gällande år 2022. 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystem för 

specialiserad tandvård för barn och unga vuxna gällande år 2021. 
4. Bilaga Ersättningsberättigade åtgärder 2022. 
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 2021-11-19 

§ 140 Förfrågningsunderlag allmän tandvård för barn och unga vuxna 
2022 
Ärendenummer: 2021-POL000482 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer förfrågningsunderlag för 
valfrihetssystem allmän tandvård för barn och unga vuxna gällande 
år 2022, att gälla från och med 2022-01-01. 

2. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att utveckla förfrågnings-
underlag för Allmän tandvård för barn och unga vuxna beträffande 
avvikelser och avtalsbrott och återkomma till nämndens sammanträde i 
februari 2022. 

Sammanfattning 
Region Skåne har ett valfrihetssystem inom allmän tandvård för barn och unga 
vuxna. Hälso- och sjukvårdsnämnden fastställer årligen förfrågningsunderlag 
för valfrihetssystemet. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Förfrågningsunderlag för valfrihetssystem allmän tandvård för barn 

och unga vuxna gällande år 2022 
3. Förtydligande till förfrågningsunderlag för valfrihetssystem 

allmän tandvård för barn och unga vuxna gällande år 2022 
4. Bilaga Ersättningsberättigade åtgärder 2022. 

 

§ 141 Val som ska förrättas av hälso- och sjukvårdsnämnden - privata 
vårdgivare 
Ärendenummer: 2020-POL000097 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden utser, för samma mandatperiod som gäller 
för hälso- och sjukvårdsnämnden, Jacqueline Maly (SD) till 
ledamot i samverkansorgan privata vårdgivare. 

Sammanfattning 
Hälso- och sjukvårdsnämnden förrättar fyllnadsval till samverkansorgan 
privata vårdgivare, eftersom Mats Erlandsson (SD) har avsagt sig uppdraget. 
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§ 142 Yttrande granskning av Vårdersättningar inom hälso- och vårdval i 
Region Skåne (rapport nr 1 - 2021) 
Ärendenummer: 2021-POL000396 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden avger yttrande på granskning av 
Vårdersättningar inom hälso- och vårdval i Region Skåne. 

Protokollsanteckning 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna deltar inte i beslutet och 
gör bifogad anteckning till protokollet. 

Mätta Ivarsson (MP) deltar inte i beslutet och gör bifogad anteckning till 
protokollet. 

Agneta Lenander (V) deltar inte i beslutet och gör bifogad anteckning till 
protokollet. 

Sammanfattning 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över Region 
Skånes revisorers granskning av vårdersättningar inom hälso- och vårdval i 
Region Skåne. Syftet med granskningen har varit att bedöma om hälso- och 
sjukvårdsnämnden har säkerställt följsamhet till gällande avtal för hälso- och 
vårdval i Region Skåne samt om nämnden har en tillräcklig kontroll som 
säkerställer att felaktiga ersättningar inte utgår inom dessa. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Yttrande 2021-10-14 
3. Missiv 2021-08-26 
4. Granskning av Vårdersättningar inom hälso- och vårdval i Region Skåne 

(rapport nr 1 - 2021) 
5. Sammanfattning 

 

§ 143 Yttrande granskning av ekonomisk styrning och 
organisationsstruktur (rapport nr 2 - 2021) HSN 
Ärendenummer: 2021-POL000441 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden avger yttrande på granskning av 
ekonomisk styrning och organisationsstruktur. 

 



 

Datum  
  
 

23 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

Protokollsanteckning 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna deltar inte i beslutet och 
gör bifogad anteckning till protokollet. 

Mätta Ivarsson (MP) deltar inte i beslutet och gör bifogad anteckning till 
protokollet. 

Agneta Lenander (V) deltar inte i beslutet och gör bifogad anteckning till 
protokollet. 

Sammanfattning 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över Region 
Skånes revisorers granskning avseende ekonomisk styrning 
och organisationsstruktur. Syftet med granskningen har varit att bedöma om det 
finns en ändamålsenlig styrning som tydliggör sjukhusstyrelsernas ansvar. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-10-18 
2. Yttrande 2021-10-18 
3. Missiv 2021-09-21 
4. Granskning av ekonomisk styrning och organisationsstruktur (rapport nr 

2 - 2021) 
5. Sammanfattning 

 

§ 144 Remiss. Ändring i lag (2006_323) om utbyte av sprutor och kanyler 
Ärendenummer: 2021-POL000395 
g 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Region Skåne avger yttrande på remiss "Ändring i lag (2006:323) om 
utbyte av sprutor och kanyler". 

Sammanfattning 
Region Skåne har beretts möjlighet att yttra sig över en promemoria med 
förslaget att kravet på bosättning i en region för att kunna delta i 
sprututbytesverksamhet där tas bort. I dag gäller att endast personer som kan 
anses bosatta i en region som har beviljats tillstånd enligt lagen om utbyte av 
sprutor och kanyler (2006:323) får delta i sprututbytesverksamhet i den 
regionen. Lagändringen föreslås träda i kraft den 1 juli 2022. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Yttrande 2021-10-14 
3. Remissmissiv 2021-08-20 
4. Promemoria "Förslag om ändring i lag (2006_323) om utbyte av sprutor 

och kanyler" 



 

Datum  
  
 

24 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

 

§ 145 Svar på initiativärende. Skydda skolelever mot covid-19 
Ärendenummer: 2021-POL000387 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden anser att den första att-satsen 
initiativärendet är besvarad med redovisningen i ärendet. 

2. Hälso- och sjukvårdsnämnden avslår den andra att-satsen i 
initiativärendet. 

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till bifogad reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Sammanfattning 
Anna-Lena Hogerud (S) har i ett initiativärende till hälso- och sjukvårds-
nämnden föreslagit att hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att ta 
initiativ till ett samarbete med Skånes kommuner och upphandlade vaccinatörer 
för att börja vaccinera mot covid-19 på gymnasieskolor, samt att hälso- och 
sjukvårdsdirektören får i uppdrag att ta initiativ till ett samarbete med Skånes 
kommuner för att erbjuda gurgeltester i samtliga skolor. 

Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Agneta Lenander (V), 
bifall till initiativärendet. 

Mätta Ivarsson (MP) yrkar bifall till initiativärendets andra att-sats. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena avseende första att-satsen i 
initiativärendet och finner att hälso- och sjukvårdsnämnden har bifallit hennes 
yrkande. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena avseende andra att-satsen i 
initiativärendet och finner att hälso- och sjukvårdsnämnden har bifallit hennes 
yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-10-14 
2. Initiativärende 2021-08-25 



 

Datum  
  
 

25 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

 

§ 146 Svar på initiativärende. Konflikt och personalbrist i ambulansdistrikt 2 
Ärendenummer: 2021-POL000338 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden avslår den första att-satsen i 
initiativärendet. 

2. Hälso- och sjukvårdsnämnden anser att den andra att-satsen i 
initiativärendet är besvarad med redovisningen i ärendet.  

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till bifogad reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Sammanfattning 
Anna-Lena Hogerud (S) har i ett initiativärende till hälso- och 
sjukvårdsnämnden föreslagit att hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att 
kartlägga konsekvenserna av den pågående konflikten och därav resulterande 
personalbristen i ambulansdistrikt 2, med särskilt fokus på patientsäkerhet och 
arbetsmiljö, och återrapportera till nämnden snarast möjligt, samt att hälso- och 
sjukvårdsdirektören får i uppdrag att ta fram en åtgärdsplan för att säkerställa att 
ambulanser som behövs i drift inte står stilla och patientsäkerheten kan 
upprätthållas i ambulansdistrikt 2. 
 
Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Mätta Ivarsson (MP) och 
Agneta Lenander (V), att initiativärendets första att-sats anses vara besvarad och 
bifall till initiativärendets andra att-sats. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-09-06 
2. Initiativärende 2021-06-24 

 



 

Datum  
  
 

26 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

§ 147 Svar på initiativärende. Utöka vulvamottagningens kapacitet 
Ärendenummer: 2021-POL000386 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsnämnden anser att initiativärendet är besvarat med 
redovisningen i ärendet. 

Reservation 
Samtliga närvarande ledamöter för Socialdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till bifogad reservation. 

Agneta Lenander (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation. 

Mätta Ivarsson (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till bifogad 
reservation 

Sammanfattning 
Anna-Lena Hogerud (S) har i ett initiativärende till hälso- och 
sjukvårdsnämnden föreslagit att hälso- och sjukvårdsdirektören ska få i uppdrag 
att ta fram en plan för att utöka vulvamottagningens kapacitet så att den 
motsvarar behovet. 
 
Yrkanden 
Ordförande Anna Mannfalk (M) yrkar bifall till ordförandens förslag. 

Anna-Lena Hogerud (S) yrkar, med instämmande av Mätta Ivarsson (MP) och 
Agneta Lenander (V), bifall till initiativärendet. 

Ordföranden ställer proposition på yrkandena och finner att hälso- och 
sjukvårdsnämnden har bifallit hennes yrkande. 

I ärendet finns följande dokument 
1. Beslutsförslag 2021-10-26 
2. Initiativärende 2021-08-25 

 

§ 148 Initiativärende. Förstärk den skånska förlossningsvården 
Ärendenummer: 2021-POL000543 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 

1. Hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag att bereda ärendet för 
redovisning till hälso- och sjukvårdsnämnden. 

 



 

Datum  
  
 

27 (27) 

 
 
Region Skåne 

 2021-11-19 

Sammanfattning 
Anna-Lena Hogerud (S) har i ett initiativärende till hälso- och sjukvårds-
nämnden föreslagit att hälso- och sjukvårdsnämnden initialt avsätter 25 miljoner 
som ett extra resurstillskott till förlossningsvården, samt att hälso- och 
sjukvårdsdirektören får i uppdrag att i samråd med personal och berörda 
fackförbund göra en kartläggning av situationen inom skånsk förlossningsvård 
och ta fram en handlingsplan för att säkerställa rimliga arbetsvillkor och 
upprätthålla patientsäkerheten. 
 
I ärendet finns följande dokument 

1. Initiativärende 2021-11-19 

 

Vid protokollet 
 
 

Fredrik Johansson 
Sekreterare 

  

Justerat 2021-11-30 

  

 
Anna Mannfalk Anna-Lena Hogerud 
Tjänstgörande ordförande 2:e vice ordförande 

 

 



Vänsterpartiet
Region Skåne

Protokollsanteckning

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 5. Månadsuppföljning oktober med analys och prognos HSN

Underskottet för den samlade hälso- och sjukvården fortsätter att dra över, även om det för
HSNs del inte ser lika dystert ut tack vare regeringens satsningar under pandemin. Samtidigt
har köerna växt och skulden till medarbetarna ökar. Det är uppenbart att hälso och sjukvården
behöver ett resurstillskott för att kunna hantera de vårdbehov vi vet men även de som är
okända. Vi står nu inför en fjärde våg av pandemin och det är oroväckande att vi tullat så hårt
på medarbetarnas kapacitet och engagemang. Att vårdvalen får fortsätta med fri dragningsrätt
i detta läge är inte seriöst, i synnerhet inte då vi under pandemin lärt oss att det mest effektiva
är en sammanhållen vård.

Det är positivt att vi numera kan följa hur utvecklingen av antalet öppna vårdplatser är, men
bekymmersamt att vi inte lyckas bemanna vårdplatser och åter öppna upp dem. Det behövs
för personalens arbetsmiljö, och för patienternas skull.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19 

 

 

Ärende 6. Verksamhetsplan och internbudget 2022 HSN 

 

Socialdemokraternas förslag till regionfullmäktigebudget hade möjliggjort en betydligt mer 

ambitiös politik både för att hantera den akuta situationen med långa vårdköer och för att 

utveckla den skånska hälso- och sjukvården. Det hade bland annat inneburit en betydligt högre 

generell uppräkning, ytterligare 285 miljoner till insatser för ökad tillgänglighet, inklusive 

riktade satsningar på cancervård, akutsjukvård och kvinnosjukvård, samt 86 miljoner mer till 

Hälsovalet än vad som avsätts i det borgerliga styrets budget. Vi finner således det föreliggande 

förslaget till hälso- och sjukvårdsuppdrag otillräckligt, men ser också att de beslutade 

budgetramarna inte medger finansiering av ett uppdrag med den ambitionsnivå vi anser behövs. 

Vi väljer därför att inte delta i beslutet. 

 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



 

 

 

 

Hälso- och sjukvårdsnämnden 

2021-11-19 

 

Protokollsanteckning 

 

Ärende 6: Verksamhetsplan och internbudget 2022 HSN 

Miljöpartiet har lagt ett eget regionbudgetförslag för 2022. Hade det antagits hade hälso- och 

sjukvårdsnämnden haft 194 miljoner kronor mer att använda. Det är pengar som vi bland 

annat hade velat satsa på en förbättrad förlossningsvård, på insatser mot psykisk ohälsa inom 

primärvården, på att stärka skyddet för utsatta barn genom att bygga ut barnskyddsteamen och 

på fler insatser för att korta de alldeles för långa vårdköerna.  

Tyvärr gick inte vårt budgetförslag igenom i regionfullmäktige och hälso- och 

sjukvårdsnämnden har därför betydligt mindre medel att röra sig med. Det visar sig i den 

internbudget nämnden nu antagit. Nödvändiga satsningar uteblir. Miljöpartiet beklagar det 

och deltog därför inte i beslutet. 

 

 

 

Mätta Ivarsson 

Miljöpartiet de gröna 

 

 

 



Vänsterpartiet
Region Skåne

Protokollsantecknning

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 6. Verksamhetsplan och internbudget 2022 HSN

Den samlade sjukvården behöver resurser, men vi behöver också prioritera vilka insatser som
skall göras och vilka insatser som behöver begränsas. Dessa prioriteringar har vi gjort i vår
budgetmotion. Därav deltar vi inte i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Protokollsanteckning 

Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19.  

Ärende 6. ”Verksamhetsplan och internbudget 2022 HSN” 

 

 

Sverigedemokraterna väljer att inte delta i beslutet då vi hade ett annat 

budgetförslag i regionfullmäktige där vi redogjorde för våra satsningar inom den 

skånska sjukvården.  

 

 

 

 

 

 

 

Med anledning av ovanstående väljer vi att inte delta i beslutet. 

För Sverigedemokraterna Region Skåne 

Marlen Ottosen (SD) 
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19

Reservation

Ärende 7: Region Skånes strategi för forskning och innovation inom hälso-
och sjukvården.
Forskning på kvinnosjukdomar och kvinnors kroppar har under lång tid haft betydligt lägre
prioritet än forskning på den manliga kroppen. Många kliniska forskningsstudier har inte haft
några deltagande kvinnor överhuvudtaget, vilket gör att många mediciner och behandlingar är
framtagna för män. Forskning på kvinnors hälsa har uteblivit.

Miljöpartiet vill se en betydligt mer jämställd forskning och anser därför att det är viktigt att
jämställdhetsaspekten finns med i Region Skånes forskningsstrategi. I det förslag som
nämnden hade att ta ställning fanns inte ett ord om jämställd forskning med, och därför
yrkade vi in en rad tillägg i dokumentet. Vi beklagar att styret inte ville ställa sig bakom
samtliga av dem, utan enbart gick med på ett av våra fyra yrkanden. Därför reserverar vi oss
mot beslutet.

För Miljöpartiet de gröna

Mätta Ivarsson

Ledamot i hälso- och sjukvårdsnämnden



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 7. Region Skånes strategi för forskning och innovation inom hälso och
sjukvården

Vi vet att sjukvården kan vara ojämlik, att sjukdomar prioriteras olika om det är klassiska
“kvinnoåkommor” kontra manliga dito. Forskning och innovation följer samma mönster. För
att komma tillrätta med denna ojämlikhet och ojämställdhet behöver våra styrande dokument
faktiskt styra mot det. Miljöpartiet hade förbättringsyrkande på ett i stort sett bra dokument,
då dessa inte vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander



Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19

Reservation

Ärende 9: Barnskyddsteam
Miljöpartiet har länge drivit på för att barnskyddsteamen ska bli permanenta verksamheter.
Den treåriga projekttiden går ut vid nyår och vi finner det anmärkningsvärt att Alliansstyret
väntat till sista stund med att ta det här beslutet. Det har skapat stor oro hos personalen och
gjort det svårare att både rekrytera och behålla medarbetare. Vi vill med kraft poängtera att
Region Skåne måste bli mycket bättre på att föra dialog med sina anställda och behandla dem
med respekt och förtroende. I det här fallet har något uppenbarligen brustit, och vi hoppas att
Alliansstyret gör allt för att det inte ska upprepas.

Tidigare i år utvärderades barnskyddsteamens verksamhet av Region Skåne. I utvärderingen
framkommer tydligt att samtliga tre team har svårt att få tilldelade medel att räcka till. De
ekonomiska medlen står inte i relation till befolkningsunderlag eller geografiskt
upptagningsområde, står det i utvärderingen. Barnskyddsteamet på SUS i Malmö och Lund
har inte ens kunnat bemanna som det var tänkt. Någon uppräkning av medlen har inte skett.

Miljöpartiet ser därför ett stort behov av att tillföra mer resurser till barnskyddsteamen så att
verksamheten kan byggas ut. Därför yrkade vi att hälso- och sjukvårdsdirektören får i uppdrag
att utreda hur en förstärkning kan ske på bästa sätt och hur mycket det skulle kosta att se till
att hela Skåne har samma tillgång till ett barnskyddsteam. Tyvärr ville inte den styrande
Alliansen säga ja till vårt yrkande. Vi beklagar det och reserverar oss därför mot beslutet.

För Miljöpartiet de gröna

Mätta Ivarsson

Ledamot i hälso- och sjukvårdsnämnden



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 9. Barnskyddsteam

Att barnskyddsteamen har en viktig roll och funktion är vi alla överens om och det är positivt
att det nu övergår till ordinarie verksamhet. Denna verksamhet behöver utökas till fler
sjukhus, därav yrkade vi bifall till Miljöpartiets yrkande om att ge hälso- och
sjukvårdsdirektören i uppdrag att utreda förutsättningarna för att skapa team på fler sjukhus.
Då detta inte vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet. Vi ställer oss också frågande
till om den finansiering för samordningsuppdraget är tillräcklig, det är synd om vi redan från
början sätter en orimligt låg budget på ett viktigt uppdrag.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19 

 

 

Ärende 12. Förfrågningsunderlag vårdcentral 2022 

 

Socialdemokraterna står i stort bakom den nya ersättningsmodell som infördes förra året, som 

innebär större transparens, tydligare koppling till uppdraget, lägre detaljeringsgrad och mindre 

risk för manipulation. På några punkter var vi dock redan förra året kritiska och erfarenheterna 

från det gångna året har stärkt oss ytterligare i den uppfattningen. Därför föreslog vi även detta 

år ett antal justeringar och då vårt yrkande inte vann nämndens stöd reserverar vi oss mot 

beslutet. 

 

Till att börja med så motsätter vi oss att man fortsätter sänka viktningen för Care Need Index 

(CNI), nu från 17,5 till 15 procent av ersättningen. Vi föreslog att den istället skulle återställas 

till 2020 års nivå, det vill säga 20 procent. CNI-viktningen syftar till att med utgångspunkt i 

socioekonomiska förhållanden identifiera risk för ohälsa hos listade individer och dimensionera 

ersättningen därefter, så att verksamheten får förutsättningar att anpassa insatserna efter 

patienternas behov i syfte att uppnå ett likvärdigt utfall. Sänkningen av CNI-viktningen innebär 

således en sänkning av ersättningen till vårdcentraler i socialt utsatta områden, där vi redan idag 

ser omfattande brister i hur väl hälso- och sjukvården förmår svara upp till medborgarnas behov. 

Det har inte minst tagit sig uttryck i en betydligt lägre vaccinationsgrad mot covid-19 i dessa 

områden, vilket också är ett problem för resten av samhället. 

 

Vi är också kritiska till ersättningen efter listade individers akutbesök inom specialiserad vård 

och föreslog att den helt skulle strykas från förfrågningsunderlaget. Denna ersättningsform 

syftar till att driva på arbetet med att erbjuda patienterna bättre kontinuitet, vilket naturligtvis 

är en målsättning som vi delar, men vi kan inte se att den styr mot detta mål med någon större 

precision. Den innebär även en ökning av detaljeringsgraden i modellen, tvärtemot det 

övergripande syftet. Det är bra att även det borgerliga styret nu erkänner att denna ersättning 

inte fyller sitt syfte och har gått med på att utreda ett alternativ, men vi ser ingen anledning att 

ha den kvar under tiden när alla nu verkar vara överens om att den styr fel.  

 

Vi ser dessutom problem överflyttningen av kostnadsansvaret för utomlänsvård från hälso- och 

sjukvårdsnämnden till enskilda vårdcentraler, och att vårdcentralerna nu också fått 

kostnadsansvar för besök hos läkare och fysioterapeuter enligt LOL respektive LOF, samt med 

hembesöksbil. Vårdcentralerna har små möjligheter att påverka vilka besök av dessa slag som 

deras listade patienter gör, inte minst hos digitala vårdgivare baserade i andra regioner, och 

kostnadsansvaret skapar därmed en osäkerhet och en svårighet att planera verksamheten som 

inte främjar utvecklingen av den nära vården. 

 

Rörande icke-listade patienters digitala läkarbesök hos andra skånska vårdcentraler så är vi 

också kritiska till den relativt höga ersättningen respektive kostnadsansvaret, 500 kronor per 
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besök. Det skapar incitament för att aktivt försöka locka patienter listade på andra vårdcentraler 

till digitala besök, tvärtemot grundprincipen att alla vårdcentraler i första hand ska ta hand om 

sina egna listade patienter. Det kan därmed också få bekymmersamma ekonomiska 

konsekvenser för enskilda vårdcentraler. Vi menar att det hade varit klokare att hålla 

ersättningen för sådana besök något lägre. För att uppnå detta utan att öka detaljeringsgraden i 

modellen föreslog vi därför att ersättningen och kostnadsansvaret för digitala läkarbesök istället 

skulle hållas på den lägre av de två ersättningsnivåer som föreslås, det vill säga 350 kronor.  

 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 12. Förfrågningsunderlag vårdcentral 2022

Såväl vårdcentraler i privat regi som vårdcentraler i offentlig regi ska följa de
anställningsvillkor som finns i svenska kollektivavtal utifrån aktuell bransch. Ovanstående
krav skall även omfatta underleverantörer, samt insyn för medborgarna i leverantörens
verksamhet enligt kommunallagen.

Omställningen till den nära vården kommer att ställa krav på att samtliga aktörer deltar aktivt
i detta arbete. Vilket även innebär att bidra till framtida kompetensförsörjning inom alla
professioner, delta i uppbyggande av mobila team och samverkar med den kommunala
vården. Utöver dessa självklarheter fanns det andra faktorer i förfrågningsunderlaget som kan
slå hårt mot våra hälsovalsenheter med ersättningen som vårdcentralerna ska finansiera för
listade patienter som har vårdkontakter med nätläkare. Vårt yrkande var att den ersättningen
skulle minskas till 350 kr istället för som beslutades 500 kr. Det brukar vara bättre att
stimulera utveckling med morötter och inte piskor samtidigt som vi ser risker med att
“friskare” patienter går före patientgrupper med kroniska sjukdomar och större behov.
Därutöver anser vi att viktningen med CNI på 20% ska bibehållas.

Då våra yrkanden inte vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19 

 

 

Ärende 13. Förfrågningsunderlag psykoterapi 2022 

 

Psykoterapeutprogrammet vid Lunds Universitet gavs fram tills nyligen med fem inriktningar: 

familjeterapi, psykodynamiskt orienterad psykoterapi – vuxna, psykodynamiskt orienterad 

psykoterapi – barn och ungdom, kognitiv-beteendeinriktad psykoterapi – vuxna, samt kognitiv-

beteendeinriktad psykoterapi – barn och ungdom. Själva specialiseringen är en liten del av 

programmet, vilket innebär att den grupp som specialiserade sig mot vuxna och den grupp som 

specialiserade sig mot barn och unga till allra största del läste samma kurser och gjorde detta 

gemensamt.  

 

Den utbildning som vuxengruppen tillgodogör sig som barn- och ungdomsgruppen missade 

handlar främst om svårare problematik som psykos och personlighetsstörningar. All utbildning 

i korttidspsykoterapeutiska metoder som främst avser ångest- och depressionsproblematik är 

densamma för båda grupperna. När det gäller de psykoterapeutiska kunskaper och färdigheter 

som krävs för behandlingar inom Vårdval psykoterapi har de därmed samma kompetens. 

 

Trots detta exkluderas terapeuter som specialiserat sig mot barn och unga från att verka inom 

vårdval psykoterapi. Därmed ger utbildningen med specialisering mot vuxna större 

valmöjligheter i yrkeslivet och Lunds Universitet varnade under flera år för att det leder till att 

många studenter väljer bort utbildningen med specialisering mot barn och unga, vilket i sin tur 

riskerade att leda till att dessa utbildningar skulle ställas in till följd av att antalet sökande blev 

för få. Vi socialdemokrater har därför vid flera tillfällen föreslagit att den godtyckliga 

exkluderingen av terapeuter som specialiserat sig mot barn och unga ska upphöra, så att detta 

inte längre ska vara en snedvridande faktor i sökmönstren till utbildningarna. Det borgerliga 

styret har dock avfärdat varningarna och avslagit våra yrkanden. 

 

Nu är det här dessvärre inte någon abstrakt farhåga längre. När psykoterapeututbildningarna för 

2021-2024 startade i höstas var utbildningarna med specialisering mot barn och unga inställda. 

Därmed går Region Skåne miste om en hel kull psykoterapeuter med barn- och 

ungdomsinriktning. Det är naturligtvis inte i första hand ett problem för psykoterapivårdvalet, 

utan för barn- och ungdomspsykiatrin. Det är framför allt det vår kritik handlar om. 

 

För att förhindra att detta skulle hända igen föreslog vi än en gång att de formuleringar i 

ackrediteringsvillkoren som godtyckligt utesluter psykoterapeuter vars utbildning har barn- och 

ungdomsinriktning från att ackreditera sig inom vårdvalet skulle strykas. Inte ens nu, när de 

negativa konsekvenser vi varnat för blivit verklighet, var det borgerliga styret beredda att 

ompröva sin politik. De avslog vårt yrkande, och vi reserverar oss än en gång mot beslutet. 
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För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 2021119

Ärende 13. Förfrågningsunderlag psykoterapi 2022

För att säkerställa att det finns kompetens för såväl unga som äldre nu och framåt inom
psykoterapi, att universiteten får sökande till båda programmen valde vi att ställa oss bakom
Socialdemokraternas yrkande att stryka kravet på att det ska finnas ett examensbevis för
vuxna. Då detta inte vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19 

 

 

Ärende 14. Förfrågningsunderlag barnmorskemottagning 2022 

 

Förslaget till nytt förfrågningsunderlag för barnmorskemottagning innebär att viktningen för 

Care Need Index ligger kvar på 17,5 procent, efter att ha sänkts från 20 procent förra året. CNI-

viktningen syftar till att med utgångspunkt i socioekonomiska förhållanden identifiera risk för 

ohälsa hos listade individer och dimensionera ersättningen därefter, så att verksamheten får 

förutsättningar att anpassa insatserna efter patienternas behov i syfte att uppnå ett likvärdigt 

utfall.  

 

Sänkningen av CNI-viktningen innebar således en sänkning av ersättningen till 

barnmorskemottagningar i socialt utsatta områden, där vi ser omfattande brister i hur väl hälso- 

och sjukvården förmår svara upp till medborgarnas behov. En jämlik vård kräver att resurser 

fördelas efter behov och därför föreslog vi att viktningen för CNI skulle återställas till 20 

procent. Då vårt yrkande inte vann nämndens stöd reserverar vi oss mot beslutet. 

 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 14. Förfrågningsunderlag barnmorskemottagning 2022

Såväl verksamheter i privat regi som verksamheter i offentlig regi ska följa de
anställningsvillkor som finns i svenska kollektivavtal utifrån aktuell bransch.

Ovanstående krav skall även omfatta underleverantörer, samt insyn för medborgarna i
leverantörens verksamhet enligt kommunallagen.

Omställningen till den nära vården kommer att ställa krav på att samtliga aktörer deltar aktivt
i detta arbete. Vilket även innebär att bidra till framtida kompetensförsörjning inom alla
professioner.

För att säkerställa att verksamheterna har förutsättningar att arbeta utifrån behov och göra
vården mer jämlik utifrån socioekonomi ser vi det som av största vikt att CNI bibehålls till
20%. Då vårt yrkande inte vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19 

 

 

Ärende 15. Förfrågningsunderlag barnavårdscentral 2022 

 

Förslaget till nytt förfrågningsunderlag för barnavårdscentral innebär att viktningen för Care 

Need Index ligger kvar på 17,5 procent, efter att ha sänkts från 20 procent förra året. CNI-

viktningen syftar till att med utgångspunkt i socioekonomiska förhållanden identifiera risk för 

ohälsa hos listade individer och dimensionera ersättningen därefter, så att verksamheten får 

förutsättningar att anpassa insatserna efter patienternas behov i syfte att uppnå ett likvärdigt 

utfall.  

 

Sänkningen av CNI-viktningen innebar således en sänkning av ersättningen till 

barnavårdscentraler i socialt utsatta områden, där vi ser omfattande brister i hur väl hälso- och 

sjukvården förmår svara upp till medborgarnas behov. En jämlik vård kräver att resurser 

fördelas efter behov och därför föreslog vi att viktningen för CNI skulle återställas till 20 

procent. Då vårt yrkande inte vann nämndens stöd reserverar vi oss mot beslutet. 

 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 15. Förfrågningsunderlag barnavårdscentral 2022

Såväl verksamheter i privat regi som verksamheter i offentlig regi ska följa de
anställningsvillkor som finns i svenska kollektivavtal utifrån aktuell bransch.

Ovanstående krav skall även omfatta underleverantörer, samt insyn för medborgarna i
leverantörens verksamhet enligt kommunallagen.

Omställningen till den nära vården kommer att ställa krav på att samtliga aktörer deltar aktivt
i detta arbete. Vilket även innebär att bidra till framtida kompetensförsörjning inom alla
professioner.

För att säkerställa att verksamheterna har förutsättningar att arbeta utifrån behov och göra
vården mer jämlik utifrån socioekonomi ser vi det som av största vikt att CNI bibehålls till
20%. Då vårt yrkande inte vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 17. Förfrågningsunderlag öppen hudsjukvård 2022

Ska vi ha kontroll på ekonomin samt inte sätta hälso- och sjukvårdslagens behovsprinciper ur
spel, eller få en än mer ojämlik vård, kan vi inte fortsätta att ha anslagsfinansierade vårdval.
Våra resurser är inte oändliga, vare sig personella eller ekonomiska. Därför yrkade vi på
utredning av en takkonstruktion av vårdvalen. Då det inte vann gehör väljer vi att reservera
oss till förmån för eget yrkande.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander



Hälso- och sjukvårdsnämnden
2021-11-19

Protokollsanteckning

Ärende 17: Förfrågningsunderlag öppen hudsjukvård 2022
Miljöpartiet har flera gånger tidigare uttryckt oro för hur kostnaderna för Region Skånes
vårdval har ökat. Tidigare under mandatperioden genomfördes det en utredning om
möjligheten att införa kostnadstak, vilket skulle göra den ekonomiska kontrollen av vårdvalen
bättre. Utredningen pekade dock på flera svårigheter och att de patienter med störst behov
riskerar att trängas undan. Eftersom en utredning nyligen gjorts ser vi inte behov av ytterligare
en utredning. Det är dock viktigt att Region Skåne fortsätter att följa kostnadsutvecklingen
och följer upp hur kostnadstak fungerar i andra regioner.

Mätta Ivarsson

Miljöpartiet de gröna



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 18. Förfrågningsunderlag öppen ögonsjukvård 2022

Ska vi ha kontroll på ekonomin samt inte sätta hälso- och sjukvårdslagens behovsprinciper ur
spel, eller få en än mer ojämlik vård, kan vi inte fortsätta att ha anslagsfinansierade vårdval.
Våra resurser är inte oändliga, vare sig personella eller ekonomiska. Därför yrkade vi på
utredning av en takkonstruktion av vårdvalen. Då det inte vann gehör väljer vi att reservera
oss till förmån för eget yrkande.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander



Hälso- och sjukvårdsnämnden
2021-11-19

Protokollsanteckning

Ärende 18: Förfrågningsunderlag öppen ögonsjukvård 2022
Miljöpartiet har flera gånger tidigare uttryckt oro för hur kostnaderna för Region Skånes
vårdval har ökat. Tidigare under mandatperioden genomfördes det en utredning om
möjligheten att införa kostnadstak, vilket skulle göra den ekonomiska kontrollen av vårdvalen
bättre. Utredningen pekade dock på flera svårigheter och att de patienter med störst behov
riskerar att trängas undan. Eftersom en utredning nyligen gjorts ser vi inte behov av ytterligare
en utredning. Det är dock viktigt att Region Skåne fortsätter att följa kostnadsutvecklingen
och följer upp hur kostnadstak fungerar i andra regioner.

Mätta Ivarsson

Miljöpartiet de gröna



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 19. Förfrågningsunderlag grå starr 2022

Ska vi ha kontroll på ekonomin samt inte sätta hälso- och sjukvårdslagens behovsprinciper ur
spel, eller få en än mer ojämlik vård, kan vi inte fortsätta att ha anslagsfinansierade vårdval.
Våra resurser är inte oändliga, vare sig personella eller ekonomiska. Därför yrkade vi på
utredning av en takkonstruktion av vårdvalen. Då det inte vann gehör väljer vi att reservera
oss till förmån för eget yrkande.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander



Hälso- och sjukvårdsnämnden
2021-11-19

Protokollsanteckning

Ärende 19: Förfrågningsunderlag grå starr 2022
Miljöpartiet har flera gånger tidigare uttryckt oro för hur kostnaderna för Region Skånes
vårdval har ökat. Tidigare under mandatperioden genomfördes det en utredning om
möjligheten att införa kostnadstak, vilket skulle göra den ekonomiska kontrollen av vårdvalen
bättre. Utredningen pekade dock på flera svårigheter och att de patienter med störst behov
riskerar att trängas undan. Eftersom en utredning nyligen gjorts ser vi inte behov av ytterligare
en utredning. Det är dock viktigt att Region Skåne fortsätter att följa kostnadsutvecklingen
och följer upp hur kostnadstak fungerar i andra regioner.

Mätta Ivarsson

Miljöpartiet de gröna
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19 

 

 

Ärende 23. Yttrande granskning av Vårdersättningar inom hälso- och vårdval i Region 

Skåne (rapport nr 1 – 2021) 

 

Socialdemokraterna står inte bakom förslaget till yttrande, som vi menar har en alltför 

överslätande inställning till den kritik som revisorerna framför. Vi ställer oss förvisso positiva 

till det arbete på tjänstemannanivå som syftar till att åtgärda de brister som påtalas i 

revisionsrapporten, och som redovisas i detalj i yttrandet, men delar inte den övergripande 

bedömningen att dessa åtgärder är tillräckliga.  

 

Vi menar att de problem som belyses i rapporten till betydande del beror på inneboende 

svagheter i själva vårdvalsmodellen. Detta sätt att organisera vården skapar i sig incitament som 

står i motsats till principen om vård efter behov för patienterna och en god ekonomisk 

hushållning för regionen. Det omöjliggör tillitsstyrning och ställer krav på en kontrollapparat 

som riskerar att växa på ett sätt som varken är önskvärt eller kostnadseffektivt och ändå inte 

kommer att kunna kompensera fullt ut för de grundläggande svagheterna i systemet. Detta 

perspektiv saknas dessvärre helt i förslaget till yttrande. 

 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



Hälso- och sjukvårdsnämnden
2021-11-19

Protokollsanteckning

Ärende 23: Yttrande granskning av Vårdersättningar inom hälso-
och vårdval i Region Skåne (rapport nr 1 – 2021)
Miljöpartiet har flera gånger tidigare uttryckt oro för hur kostnaderna för Region Skånes
vårdval ökat markant. Vi ser också en risk att vård- och hälsovalen går att utnyttja. Precis som
granskningen konstaterar är det därför av yttersta vikt att Region Skåne har välfungerande
kontroller, så att eventuellt fusk kan upptäckas. Enligt granskningen handlar det om 26
miljoner kronor som betalats ut felaktigt under 2018 – 2020. Det är skattepengar som istället
borde ha gått till att förbättra vården. Miljöpartiet anser att det svar nämnden ger inte tar
frågan på tillräckligt stort allvar, utan tvärtom försöker tona ner kritiken och allvaret i frågan.
Vi deltog därför inte beslutet.

Mätta Ivarsson

Miljöpartiet de gröna



Vänsterpartiet
Region Skåne

Protokollsanteckning

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 23. Yttrande granskning av Vårdersättning inom hälso och vårdval i
Region Skåne

Vi valde att inte delta i beslutet om yttrandet då vi instämmer i revisionens kritik. Yttrandet på
granskningen som HSN ger upplever vi inte tar kritiken på allvar. Det finns en naiv tro att det
inte finns verksamheter som har ekonomiska incitament till att trixa och fuska med
ersättningarna. Vilket vi sett bevis på i granskningar som gjorts, oavsett om det varit medvetet
fusk eller okunskap. Vi har under året som gått fått en redovisning på vad vårdvalen kostar att
hantera administrativt, drygt 50 miljoner, lägger vi därtill de dryga 20 miljonerna i felaktigt
utbetalda ersättningar får vi många miljoner att satsa på en jämlik vård som bygger på HSLs
prioriteringsgrunder istället.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19 

 

 

Ärende 24. Yttrande granskning av ekonomisk styrning och organisationsstruktur 

(rapport nr 2 – 2021) HSN 

 

Socialdemokraterna står inte bakom förslaget till yttrande, som vi menar avfärdar den kritik 

som framförs i revisionsrapporten väl lättvindigt. Rapporten ger inga rekommendationer till 

hälso- och sjukvårdsnämnden, men det är vår uppfattning att de nämnder som 

rekommendationerna riktas till skulle göra klokt i att ta dem under noggrant övervägande.  

 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



Hälso- och sjukvårdsnämnden
2021-11-19

Protokollsanteckning

Ärende 24: Yttrande granskning av ekonomisk styrning och
organisationsstruktur (rapport nr 2 – 2021)
Granskningens av sjukhusstyrelsernas ekonomiska styrning och organisationsstruktur mynnar
ut en rad rekommendationer på åtgärder. Miljöpartiet ser med allvar på det som framkommer i
granskningen, som på flera punkter kritiserar hur hela hälso- och sjukvården styrs. Otydliga
gränsdragningar och brister i hur underskott i verksamheterna hanteras är två saker som tas
upp. Regionstyrelsen har också enligt granskningen brustit i sin beredning till fullmäktige
kring reglementen. Ansvaret för detta faller tungt på nuvarande Alliansstyre.

Miljöpartiet hoppas att styret tar granskningen på mycket större allvar än som framkommer i
HSN:s svar. De rekommendationer som tas upp behöver genomföras av de styrelser som
pekas ut, inklusive regionstyrelsen. Vi deltog därför inte i beslutet och lämnar istället den här
protokollsanteckningen.

Mätta Ivarsson

Miljöpartiet de gröna



Vänsterpartiet
Region Skåne

Protokollsanteckning

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 24. Yttrande granskning av ekonomisk styrning och
organisationsstruktur (rapport 2-2021)HSN

Hur styrelser och nämnder ska organiseras och styras under mandatperioden är det framför
allt den styrande majoritet/minoritet som råder över. Därav väljer vi att inte delta i förslag till
yttrande. Sjukvården är som helhet komplex och många områden hänger ihop och eller
överlappar varandra. Det är dock av vikt att det vid organisationsförändringar  finns en
ändamålsenlig styrning på plats och att vi agerar  när otydligheter uppstår eller risk för att vi
går mot kommunallagen med förändringar i regelverken.

Under året som gått har vi fattat beslut om utökade uppdrag med ena handen utan att
styrelserna varit delaktiga, trots att vi på det beslutande mötet fick besked om att de varit det,
med andra handen förflyttar vi personal till andra områden trots att de är nyckelpersoner för
det uppdraget vi först gav. Varav uppdraget inte kommer att kunna uppfyllas. I föregående
ärende, yttrande vårdersättningar inom vårdval,  såg vi snarare en överväldigande tillit till
utförarna. Samma tillit borde ges till sjukhusen och dess styrelser, att få vara delaktiga i beslut
som berör deras verksamheter.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19 

 

 

Ärende 26. Svar på initiativärende. Skydda skolelever mot covid-19 

 

Initiativärendet innefattar två separata förslag som båda avfärdas av det borgerliga styret på 

olika grunder. När det gäller förslaget att samarbeta med skolorna kring vaccinationen så 

grundar det sig i att Region Skåne, utifrån de besked vi kunde få när initiativärendet lämnades 

in i augusti, inte hade någon egentlig plan för hur vaccinationen av gymnasielever skulle gå till. 

Därför såg vi behov av att ge ett tydligt politiskt uppdrag att inleda ett samarbete med skolorna. 

Tre månader senare vill styret anse förslaget besvarat med hänvisning till att de, efter att vi 

lämnade in initiativärendet, bestämde sig för att göra i stort sett som vi föreslog. Därmed menar 

vi att det istället borde bifallas. 

 

Beträffande förslaget om gurgeltester så föreslog styret att det skulle avslås eftersom de externa 

laboratorier som Region Skåne blivit tilldelade av Folkhälsomyndigheten inte erbjuder analys 

av sådana tester. Så vitt det går att utläsa ur beslutsförslaget har de dock inte tagit initiativ till 

någon dialog med Folkhälsomyndigheten för att hitta en lösning på detta problem, eller 

utforskat några andra sätt att få tillgång till den analyskapacitet som krävs. Under de tre månader 

som de tagit på sig att behandla initiativärendet hade de rimligen hunnit med det, om viljan 

hade funnits, och troligtvis hade det då också kunnat finnas en lösning på plats vid det här laget.  

 

Med tanke på den oroväckande ökning av smittspridningen som vi sett den senaste tiden är 

frågan fortfarande högst aktuell. Behovet av att underlätta smittspårningen i skolorna är om 

något ännu större än när vi lämnade in initiativärendet. Vi yrkade därför att det skulle bifallas 

och då vårt yrkande inte vann nämndens stöd reserverar vi oss mot beslutet. 

 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



Vänsterpartiet
Region Skåne
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Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 26. Initiativärende. Skydda skolelever mot covid-19

I initiativet finns förslag på att hitta vägar för samarbete med skolorna för att fånga upp fler
och få fler vaccinerade. Vi behöver få till en större vaccinationstäckning, vara där människor
är. Den yngre generationen är överlag positivt inställd till vaccination och det kan sprida
positiva ringar på vattnet, föräldrar, syskon, släktingar vänner och bekanta blir påminda om
vikten av vaccin. Ett annat förslag var att säkerställa att det finns möjlighet till gurgeltest. Alla
som försökt ta ett nasopharynxprov på en motspänstig unge, vet att det vare sig är lätt eller ger
ett tillförlitligt eller kvalitativt säkert svar. Det är obehagligt och smärtsamt för gemene man,
möjligheten till gurgeltest hade underlättat för många patientgrupper som tex kognitivt
sviktande eller psykiatriska sjukdomar.   Med ett gurgeltest hade vi ökat tillförlitligheten på
svaret betydligt och förenklat för så väl den som ska ha testet taget som för  de som ska göra
testet. I svaret anges att Folkhälsomyndigheten gjort upphandlingar och tilldelat olika regioner
olika lab. Att ha det som svar utan att ha undersökt möjligheterna till att möjliggöra ett lab till
Region Skåne på 3 månader kan inte ses som annat än att viljan saknas. Vi yrkade på bifall till
initiativärendet i sin helhet, då det inte vann gehör reserverar vi oss mot beslutet.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander



Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19

Reservation

Ärende 26: Svar på initiativärende. Skydda skolelever mot covid-19.

Pandemin tar just nu ny fart, med ökad smittspridning i samhället som följd. Det går därför
inte att slappna av eller tro att pandemin är över. För att minska smittspridningen krävs ett tätt
samarbete mellan Region Skåne och de skånska kommunerna, inte minst är det viktigt kring
testning och vaccinationer av skolelever.

Då initativärendet lämnades i augusti borde tid funnits att undersöka om det finns andra
möjligheter vad gäller laboratoriekapacitet för denna typen av labb-metod. Att bara svara att
det inte går med de tilldelade avtal vi har idag är inte gott nog i en sådan situation som vi
befinner oss. Har Region Skåne ens ställt frågan till Folkhälsomyndigheten eller kontrollerat
vad som finns för möjligheter i övrigt?

Miljöpartiet yrkade därför bifall till att Region Skåne tar initiativ till ett samarbete med
kommunerna för att kunna använda gurgeltest i skolorna. Det förslaget föll, och vi reserverar
oss därmed mot att andra att-satsen i initiativärendet inte gick igenom.

Mätta Ivarsson
Miljöpartiet de gröna
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Ärende 27. Svar på initiativärende. Konflikt och personalbrist i ambulansdistrikt 2 

 

I somras larmade personal och fackförbund för att den pågående konflikten med leverantören 

som från den 1 maj tagit över driften riskerade att hota patientsäkerheten. På flera håll i distriktet 

och vid flera tillfällen stod ambulanser som skulle ha varit i drift stilla. Det är av allt att döma 

ren tur att ingen, så vitt vi vet, kom till skada till följd av detta. Det var med anledning av denna 

ytterst allvarliga situation som vi i juni lämnade in ett initiativärende där vi krävde att hälso- 

och sjukvårdsnämnden skulle ta sitt ansvar för ambulansverksamheten och skyndsamt vidta 

åtgärder för att upprätthålla patientsäkerheten. 

 

Det borgerliga regionstyret valde att hantera detta genom att inte göra något alls i nästan ett 

halvår och sedan avslå initiativärendet med hänvisning till att det inte var aktuellt längre. Det 

är också anmärkningsvärt att de i sin beskrivning av ärendet hävdar att en central orsak till de 

uppkomna problemen var att verksamhetsövergången inte kunde genomföras innan 

avtalsstarten. Detta är nämligen en direkt konsekvens av att de själva valde att riva upp beslutet 

om att ta tillbaka driften av ambulansdistrikt 2 i egen regi för att istället driva igenom en ny 

upphandling med kort varsel. Det lämnade inte tillräckligt med tid för att hantera ett 

överklagande av tilldelningsbeslutet, vilket inte är ovanligt vid upphandlingar, och därmed 

försenades verksamhetsövergången. Hanteringen av detta initiativärende blir därmed tyvärr 

bara ännu ett exempel på det borgerliga regionstyrets anmärkningsvärt nonchalanta inställning 

till ambulansverksamheten. 

 

Som initiativärendet är skrivet accepterar vi att det inte längre går att bifalla dess första att-sats, 

men vi saknar fortfarande en åtgärdsplan för att säkerställa att ambulanser som behövs i drift 

inte ska stå stilla och patientsäkerheten kan upprätthållas i ambulansdistrikt 2. Mot bakgrund 

av hur styret hanterat den här frågan hittills känner vi oss inte övertygade om att en liknande 

situation inte skulle kunna uppstå igen. Vi yrkade därför att ärendets andra att-sats skulle 

bifallas och då det yrkandet inte vann nämndens stöd reserverar vi oss mot beslutet. 

. 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 



Vänsterpartiet
Region Skåne

Reservation

Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 27. Initiativärende Konflikt och personalbrist i ambulansdistrikt 2

Sammanfattningsvis kan vi konstatera att upphandlingar och olika utförare ställer till det för
såväl patienterna som behöver, i detta fall, ambulansvård men även för personalen som ska gå
från en arbetsgivare till en annan och få helt nya och kanske försämrade anställningsavtal.
Detta fall är återigen en bekräftelse på att det är bättre att driva ambulanssjukvård i egen regi.

Socialdemokraterna har lämnat in ett initiativ på att dels kartlägga konsekvenserna av den
pågående konflikten, denna del väljer vi att besvara och inte avslå som alliansen gör, med
hänvisning till den information som delgavs nämnden på mötet. Vi kan konstatera att
konflikten lett till allvarliga konsekvenser och risker för patientsäkerheten, den har även lett
till arbetsmiljöproblem för den personal som varit i tjänst, även om det över tid förbättrats
genom rekrytering av personal.

Den andra att satsen att ge hälso- och sjukvårdsdirektören i uppdrag att ta fram en
handlingsplan som säkerställer att ambulansdriften inte står still i distrikt 2 valde vi att bifalla.
Då våra yrkanden inte vann gehör väljer vi att reservera oss mot beslutet.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander
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Reservation

Ärende 27: Svar på initiativärende. Konflikt och personalbrist i
ambulansdistrikt 2

En välfungerande ambulansverksamhet är livsviktig. Miljöpartiet har med stor oro följt
konflikten i ambulansdistrikt 2. När så många anställda väljer att lämna en verksamhet och
ambulanser står stilla måste regionen agera.  Skåningarna måste garanteras en fungerade
ambulansverksamhet här och nu och vi behöver förebygga att vi hamnar i en liknande
situation igen.

Miljöpartiet ställde sig därför bakom Socialdemokraternas reviderade yrkande på nämnden.

Mätta Ivarsson
Miljöpartiet de gröna
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Ärende 28. Svar på initiativärende. Utöka vulvamottagningens kapacitet 

 

Det är tydligt att det borgerliga regionstyret inte vill bifalla det föreliggande initiativärendet, 

men de anför inte någonstans i sitt beslutsförslag några skäl till det. De ifrågasätter inte 

initiativärendets problembeskrivning, det vill säga att köerna till vulvamottagningarna är 

orimligt långa, vilket innebär ett betydande lidande för de drabbade kvinnorna, och att detta 

inte är en övergående effekt av covid-19-pandemin utan en konsekvens av att verksamheten är 

underdimensionerad. Tvärtom konstaterar de att antalet individer som söker sig dit mycket 

riktigt har ökat under senare tid.  

 

De påtalar heller inga brister i vårt konkreta förslag, det vill säga att ta fram en plan för hur 

vulvamottagningarnas kapacitet kan anpassas för att motsvara behovet. De slår till och med fast 

att omfattningen av detta behov behöver utredas närmare, vilket alltså skulle vara det första 

steget i att verkställa vårt förslag. Men istället för att göra precis detta, som de alltså själva 

medger behövs, så föreslår de att ärendet ska läggas till handlingarna utan vidare åtgärd, medan 

de drabbade kvinnorna får fortsätta gå med svåra smärtor i väntan på vård. 

 

Det är fullständigt obegripligt och vi stod följaktligen fast vid att ärendet borde bifallas. Då vårt 

yrkande inte vann nämndens stöd reserverar vi oss mot beslutet.  

 

 

För Socialdemokraterna i hälso- och sjukvårdsnämnden, 

 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud 
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Hälso och sjukvårdsnämnden 20211119

Ärende 28. Initiativärende Utöka vulvamottagningens kapacitet

Svaret på initiativärendet tydliggör att det behöver kartläggas tillgång och behov då flera
drabbade finns inom flera nivåer och områden i sjukvården. Det visar även på att det finns
behov av kompetensutveckling så att patienterna kommer till rätt instans snabbare. Det är ett
bra sätt att effektivisera och säkra att diagnossättning och statistik går att följa och vi kan styra
resurssättning efter det. Att möjliggöra en utökad verksamhet är en vinst för alla de kvinnor
som lider, ofta i det tysta. Det är en fråga om jämlikhet.

Vi yrkade bifall till detta initiativärende då det inte vann gehör väljer vi att reservera oss mot
beslutet.

För Vänsterpartiet

Agneta Lenander



Hälso- och sjukvårdsnämnden 2021-11-19

Reservation

Ärende 28: Svar på initiativärende. Utöka vulvamottagningens kapacitet.

Miljöpartiet ställer sig bakom initiativärendet och delar synen att vulvamottagningens
kapacitet måste utökas. Vi reagerar på det svar som styret ger på initiativärendet. I svaret
konstateras att antalet individer som besökt vulvamottagningarna har ökat betydligt under
2021 jämfört med tidigare tre år. Det talar ju för en utökning enligt initiativärendets
intentioner, inte mot. Vi finner det därför anmärkningsvärt att styret inte tar frågan på större
allvar, särskilt som vi vet att vestibulit/vulvodyni påverkar många kvinnor och inverkar på
deras dagliga liv. Gång efter annan ser vi att kvinnosjukdomar inte tillräckligt högt
prioriterade inom hälso- och sjukvården, och vi kan tyvärr konstatera att svaret på
initiativärendet bekräftar det.

Mätta Ivarsson
Miljöpartiet de gröna
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